

Т.В. Завьялова, Т.В. Булычева. ФОРМИРОВАНИЕ РАБОЧИХ ПРОГРАММ ДИСЦИПЛИН ПРОФИЛЯ «БУХГАЛТЕРСКИЙ УЧЕТ, АНАЛИЗ И АУДИТ» В РАМКАХ РЕАЛИЗАЦИИ ФГОС 3++ // Вестник Российского университета кооперации. 2021. № 1(43). С. 39-44.

Автор (ы) Т.В. Завьялова, Т.В. Булычева.

Author(s) T.V. Zavyalova, T.V. Bulychyova.

Индекс УДК 378.147.01

Название статьи: ФОРМИРОВАНИЕ РАБОЧИХ ПРОГРАММ ДИСЦИПЛИН ПРОФИЛЯ «БУХГАЛТЕРСКИЙ УЧЕТ, АНАЛИЗ И АУДИТ» В РАМКАХ РЕАЛИЗАЦИИ ФГОС 3++

Title of the article: THE WORKING PROGRAMS FORMATION OF DISCIPLINES PROFILE «ACCOUNTING, ANALYSIS AND AUDIT» IN THE FRAMEWORK OF THE IMPLEMENTATION OF THE FSES 3++

Ключевые слова: рабочая программа дисциплины; бухгалтерский управленческий учет; международные стандарты финансовой отчетности; профессиональная компетенция; индикатор достижения компетенции; оценочные средства; образовательная программа.

Keywords: working program of the discipline; Accounting management accounting; international financial reporting standards; professional competence; competence achievement indicator; evaluation tools; educational program.

Аннотация: В статье рассмотрен инструментарий формирования рабочих программ дисциплин направления подготовки 38.03.01 «Экономика», профиль «Бухгалтерский учет, анализ и аудит». Изменение инструментария разработки связано с введением в действие нового ФГОС 3++ и использованием профессиональных стандартов для формирования профессиональных компетенций. В качестве базы используются два профессиональных стандарта «Бухгалтер» и «Аудитор». Достижение профессиональных компетенций осуществляется с помощью индикаторов достижения компетенций, а результатами обучения являются сформированные знания, умения и владения навыками в рамках профессиональных компетенций. В качестве примера используются дисциплины той части, которая формируется участниками образовательных отношений: «Бухгалтерский управленческий учет» и «Международные стандарты финансовой отчетности». Предложенный инструментарий формирования рабочих программ дисциплин является одним из элементов образовательной программы, который позволяет реализовать положения ФГОС 3++ и соответствовать требованиям профессиональных стандартов, что необходимо на рынке труда в современных условиях.

Annotation: The article considers the tools for the working programs formation of the disciplines of the training direction 38.03.01 «Economics», the profile «Accounting, analysis and audit». The change in the development tools is associated with the introduction of the new FSES 3++ and the use of professional standards for the formation of professional competencies. Two professional standards «Accountant» and «Auditor» are used as a base. The achievement of professional competencies is carried out using indicators of achievement of competencies, and the learning outcomes are formed knowledge, skills and possession of skills within the framework of professional competencies. As an example, the disciplines of the part that is formed by the participants of educational relations are used: «Accounting management Accounting» and «International financial reporting standards». The proposed tools for the formation of work programs of disciplines is one of the elements of the educational program and it allows implementing the provisions of the Federal State Educational Standard 3++ and meet the requirements of professional standards, which is required in the labor market in modern conditions.

Контактные данные авторов: **ЗАВЬЯЛОВА Татьяна Владимировна** – кандидат экономических наук, доцент кафедры финансов и бухгалтерского учета. Саранский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Саранск. E-mail: tprnina@rambler.ru.

БУЛЫЧЕВА Татьяна Валерьевна – кандидат экономических наук, доцент кафедры финансов и бухгалтерского учета. Саранский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Саранск. E-mail: m-tatyana@list.ru.

Contact details of the authors: **ZAVYALOVA, Tatyana Vladimirovna** – Candidate of Economics, Associate Professor of the Department of Finance and Accounting. Saransk Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Saransk. E-mail: tprnina@rambler.ru.

BULYCHYOVA, Tatyana Valeryevna – Candidate of Economics, Associate Professor of the Department of Finance and Accounting. Saransk Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Saransk. E-mail: m-tatyana@list.ru.

Страницы. 39-44.